
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 11. september 2013

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Samrådsspørgsmål BU
Ministeren var den 28. maj 2013 i åbent samråd i Retsudvalget om strafforføl-
gelse af herboende Syrien-krigere, hvoraf det fremgik, at de danske myndig-
heder vil strafforfølge de der kan strafforfølges, efter straffelovens relevante
bestemmelser. Der er indtil videre ingen der er blevet strafforfulgt ej heller er
udlændinge med opholdstilladelse i Danmark, som har deltaget i kamphand-
lingerne, forsøgt administrativt udvist. Flere personer, der nu er vendt tilbage
til Danmark, er på forskellig vis trådt frem i medierne med navns nævnelse,
herunder bl.a. en som før han drog af sted var et fremtrædende og tidligere
straffet medlem af en af landets hårdeste og mest kriminelle bander, og som i
Syrien blev tilknyttet en islamistisk kampenhed. Vil ministeren oplyse, om
myndighedernes aktuelle mangel på handling i forhold til at rejse sigtelse mod
tilbagevendte herboende Syrien-krigere, skyldes, at man ikke mener i praksis
at kunne løfte bevisbyrden i én eneste af de potentielle sager? Eller skyldes
den manglende handling snarere, at der ikke er formodning for, at der er be-
gået noget strafbart i de sager myndighederne har kendskab til? Vil ministe-
ren desuden redegøre for myndighedernes aktuelle vurdering af om det vil
komme på tale at skride til administrative udvisninger af herboende udlændin-
ge, der vender tilbage fra kamphandlingerne, i medfør af bestemmelserne i
udlændingeloven?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).

På udvalgets vegne

Karina Lorentzen Dehnhardt
formand
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